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Nuorisovaltuuston
toimintakertomus 2023
Nuorisovaltuuston on toimintasääntönsä §2 10. momentin mukaisesti raportoitava
toiminnastaan sivistyslautakunnalle. Tässä vuoden 2023 raportti kirjallisena.

Jäsenistö ja tehtävät

● Puheenjohtaja Silja Piirainen (sivla heinäkuu 2023 saakka)
● Ensimmäinen varapuheenjohtaja Saara Toivonen (elvoi) (MANU)
● Toinen varapuheenjohtaja Onni Juntunen (kvalt kesäkuu 2023 eteenpäin)
● Sihteeri Roni Äikäs (sivla)
● Varasihteeri Pinja Pietarinen
● Viestintä- ja yhteistyökoordinaattori Miro Isotalo (elvoi heinäkuu 2023 saakka)
● Jäsen Pessi Lemmetyinen (MANU, elvoi heinäkuu 2023 eteenpäin)
● Jäsen Malla Myyry (kvalt kesäkuu 2023 eteenpäin, sivla heinäkuu 2023 eteenpäin)
● Jäsen Jesse Sipovaara

● Tutor Pia Salminen
○ Sijaisena Sira Moksi (joulukuu 2023→)

● Tutor Kaija EL ibourki (toukokuu 2023 saakka)
● Lautakuntakummi Timo Salokorpi
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Tammikuu

Nuorisovaltuusto aloitti vuotensa kokoustamalla 10.1. Kokouksessa käsiteltiin muun muassa mahdollisuutta
puhe- ja läsnäolo-oikeuteen kaupunginvaltuustossa, sekä jatkojalostettiin ajatusta kouluaamujen
myöhentämisestä. Myös Pride-tapahtuman järjestämisestä päätettiin.
Nuorisovaltuuston sekä Jämsän 4h:n Popcornia-hanke jatkui.
Loppukuusta järjestettiin mocktail-baari yhteistyössä elämänlaatupalveluiden ja Ehyt ry:n kanssa, sekä
käytiin pizzalla sivistystoimenjohtaja Leena Kilpeläisen kanssa.

Helmikuu

7.2. järjestetyssä kokouksessaan nuorisovaltuusto budjetoi saamansa rahat käyttökohteiden mukaan ja löi
lukkoon osallistavan budjetoinnin aikataulut, sekä päätti järjestää puoluepaneelit eduskuntavaalien alla.
Nuorisovaltuuston edustajat tapasivat Jämsän koulujen rehtorit, sekä kaupungin silloisen logistikon
kouluaamujen tiimoilta.
Viestintä- ja yhteistyökoordinaattori kävi esittelemässä nuorisovaltuuston toimintaa matkailu-, markkinointi-
ja viestintätiimille.
Nuorisovaltuuston osallistava budjetointi järjestettiin helmi-maaliskuun aikana, sekä silloinen ilmasto- ja
ympäristöministeri Maria Ohisalo tapasi nuorisovaltuuston edustajia Jämsässä.

Maaliskuu

Kokouksessaan 14.3. nuorisovaltuusto jatkoi Pride-tapahtuman edistämistä, päätti järjestää koulukiertueen
syksyllä 2023 sekä valitsi eduskuntavaaliteemansa, joita muun muassa Jämsän Seudussa käsiteltiin niin
puheenvuorokirjoituksina kuin päätoimittajan pääkirjoituksessakin.
Nuorisovaltuuston edustajat tapasivat silloisen opetusministeri Li Anderssonin, sekä pääministeri Sanna
Marinin Jämsässä.
Puoluepaneelit järjestettiin Jämsänjoen sekä Jämsänkosken yhtenäiskouluilla.
Nuorisovaltuusto sai Suomen Nuorisovaltuustojen liiton Nuva ry:ltä koulutusta viestinnästä sekä
kunnallisesta vaikuttamisesta.
Nuorisovaltuuston osallistavan budjetoinnin ideakeruu päättyi.
Jämsä oli vahvasti edustettuna liiton Aktiivipäivillä Kuopiossa. Edustajat tekivät vahvaa markkinointityötä,
nuorisovaltuustomaailmassa syntyi Jämsä-ilmiö.

Huhtikuu

11.4. järjestetyssä kokouksessa nuorisovaltuusto lähetti eteenpäin aloitteensa puhe- ja
läsnäolo-oikeutetusta edustajasta kaupunginvaltuustossa, sekä päätti ottaa yhteyttä kaupungin muihin
vaikuttajatoimielimiin. Nuorisovaltuuston edustajia vapaa-aikapalvelupäällikön sekä nuorisovaltuuston
tutorin yhteisillä syntymäpäiväkahveilla.
Popcornia-hanke edistyi huippukohtaansa, Viron-matkaan saakka. Virossa nuorisovaltuusto pääsi
tutustumaan Tallinnan suomalaiseen koulun sekä Viron 4h:n lisäksi Etelä-Virossa sijaitsevaan Viljandiin.
Viljandissa Jämsän nuorisovaltuusto tapasi paikallisen nuorisovaltuuston sekä sivistystoimesta vastaavan
apulaispormestarin.
Kouluaamualoitteesta vastaava työryhmä kirjoitti aloitteen kouluaamujen myöhäistämisestä.
Nuorisovaltuuston edustajat kävivät laskemassa seppeleet sankarivainajien haudoille ja viestintä- ja
yhteistyökoordinaattori edusti nuorisovaltuustoa Himos-Jämsän tapahtumamarkkinoinnin työryhmässä.
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Toukokuu

Nuorisovaltuuston kokouksessa 2.5. muun muassa muodostettiin työryhmä päivittämään nuorisovaltuuston
toimintasääntöä.
Aloite kouluaamujen myöhäistämisestä lähetettiin eteenpäin.
Nuorisovaltuuston rahoittama ukrainalaiskulttuuritapahtuma järjestettiin Jämsänkosken J&J-teatterilla.
Kaupunginhallitus hyväksyi nuorisovaltuuston esityksen puhe- ja läsnäolo-oikeutetusta
kaupunginvaltuustoedustajasta.
Nuorisovaltuuston 1. varapuheenjohtaja edusti Jämsän nuorisovaltuustoa alueellisessa sivistysjohtajien
tapaamisessa.
Popcornia-hankkeen päätöstapaaminen.
Nuorisovaltuusto sekä vanhus- ja vammaisneuvostot tapasivat Nuorten Raitilla.
Nuorisovaltuusto teki yhteistyötä Pelastakaa Lapset ry:n Jämsän paikallisyhdistyksen kanssa perhepäivässä.
Nuorisovaltuusto vieraili Orivedellä tapaamassa sikäläistä nuorisovaltuustoa.
Nuorisovaltuusto kävi sivistystoimenjohtaja Leena Kilpeläisen kanssa jäätelöllä.
Toiselta nuorisovaltuuston tutoreista ohjattiin työtunnit pois nuorisovaltuuston osalta.
Pride-tapahtuman markkinointi aloitettiin.

Kesäkuu

Kesäkuussa Jämsä sai valtakunnallista näkyvyyttä, kun nuorisovaltuuston järjestämä Pride-tapahtuma sai
vastustusta kaupunginvaltuustossa. 16.6. järjestetty tapahtuma kuitenkin oli menestys.
Kokouksessa nuorisovaltuusto päätti lisätä edustamisen Tammenlehvän perinnetoimikunnassa
puheenjohtajan tehtäviin. Kokouksessa myös jaettiin allekirjoitusoikeudet, kuultiin niin Jämsän uuden
konsernipalvelujohtajan kuin Suomen Nuorisovaltuustojen liiton puheenjohtajankin esittäytyminen ja
terveiset.
Myös Setan julkilausuma vihapuhetta vastaan allekirjoitettiin, mikä aiheutti kaupunginvaltuustossa jälleen
kauhistusta.
Kokouksen jälkeen nuorisovaltuusto yöpyi Rasuan leirintäalueella ryhmäytymisen merkeissä.

Heinäkuu

Heinäkuun kokouksessa nuorisovaltuusto valitsi edustajansa Keski-Suomen maakunnalliseen
nuorisovaltuustoon, päätti osallistuvan budjetoinnin rahoituskohteensa sekä hyväksyi
toimintasääntötyöryhmän tekemän luonnoksen nuorisovaltuuston uudesta toimintasäännöstä eteenpäin
lähetettäväksi.

Elokuu

Elokuussa nuorisovaltuusto kokousti kahteen kertaan. Kuukauden alussa pidetyssä kokouksessa
käsiteltävänä oli lapsivaikutusten arvioinnit, syksyn koulukiertueiden aikataulut sekä uuden kauden
nuorisovaltuutettujen haku. Jälkimmäisessä kokouksessa äänestettiin vapaa-aikapalvelupäällikön
toimintasääntöesitykseen tekemistä muutoksista.
Loppukuusta nuorisovaltuusto teki jälleen yhteistyötä Jämsän Pelastakaa Lapset ry:n, MLL:n sekä
Jämsänlaakson Setlementin kanssa Muumi-teemaisessa perhepäivässä.

Syyskuu

Syyskuun kokouksessaan nuorisovaltuusto käsitteli muun muassa syksyllä järjestettävän
nuorisovaltuustohaun aikatauluja, peruskoulujen järjestyssääntöjä sekä päätti tiedottaa kouluja
kouluedustajien hausta. Nuorisovaltuuston 1. varapuheenjohtaja edusti Jämsää Suomen
Nuorisovaltuustojen liitto Nuva ry:n Huipputapaamisessa Helsingissä ja tapasi pääministeri Petteri Orpon.
Syyskuun lopussa nuorisovaltuuston sekä sivistystoimen edustus Murros5-seminaarissa.
Nuorisovaltuuston edustus Nuva ry:n Aktiivipäivillä Lahdessa luomassa Jämsä-henkeä.
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Lokakuu

Lokakuun kokouksessa nuorisovaltuusto käsitteli kaupungin kaavailemia leikkauksia.
Myös kirjastopalvelupäällikkö Risto Heikkinen esittäytyi. Viestintätiimi oli edustamassa Jämsää Nuva ry:n
25-vuotisjuhlassa Helsingissä, ja tiimin koordinaattori Huomenta Suomen studiossa nuorisoalan kattojärjestö
Allianssi ry:n viestintäverkoston tiimoilta.
Nuorisovaltuusto tapasi sivistyslautakunnan puheenjohtaja Niittymaan, johtavan rehtori Juha Damskäggin
sekä varhaiskasvatusjohtaja Maija Jääskeläisen Vitikkalan Pohjoismaat-siiven muuttamisesta päiväkodiksi.
Sivistyslautakunnan puheenjohtaja kyseenalaisti nuorisovaltuuston legitimiteettiä, sekä johtava viranhaltija
kehotti nuorisovaltuustoa vaikenemaan leikkauksista. Viestintä- ja yhteistyökoordinaattori Ylen
haastattelussa kaupungin leikkauksista.

Marraskuu

Marraskuun kokouksessa nuorisovaltuusto sai tiedokseen uuden kauden nuorisovaltuutetut, käsitteli
lausunnon sivistystoimen talousohjelmasta sekä käsitteli leikkausten vaikutusarviointeja. Nuorisovaltuuston
edustusta Maakunnallisen nuorisovaltuuston vuosijuhlassa.
Viestintä- ja yhteistyökoordinaattorille myönnettiin Vuoden nuorisovaltuutetun palkinto Suomen
Nuorisovaltuustojen liiton liittokokouksessa.
1. varapuheenjohtaja myönsi Keski-Suomen kulttuurigaalassa Keski-Suomen kulttuuriympäristön palkinnon
Nuorisovaltuusto tapasi kyläyhdistysten edustajia sekä luovutti kaupunginjohdolle adressin kyläkoulujen
puolesta. Adressin allekirjoitti noin 1300 ihmistä.

Joulukuu

Joulukuun kokouksessa, samalla kauden viimeisessä kokouksessa nuorisovaltuusto päätti esittää
turvallisemman tilan periaatteiden lisäämistä kaupunkikonsernin yhteisiin sääntöihin ja ohjeisiin.
Nuorisovaltuusto toteutti palautekyselyt sekä kuntalaisille että yhteistyötahoilleen. 29:sta vastaajasta 14
antoi arvosteluasteikolla 1-5 yleisarvosanaksi 5 sekä 11 puolestaan arvosanan 4.
Nuorisovaltuuston valtuustoedustaja piti valtuustossa puheen nuorisotyön puolesta ja toivoi valtuutettujen
lukeneen nuorisovaltuuston kannanoton. Uusi ja vanha nuorisovaltuusto tapasivat ja perehtyivät
nuvatoimintaan yhteisen toiminnan äärellä. Vanha nuorisovaltuusto kokoontui viimeistä kertaa yhteen
joululounaalla.


